
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Czy warsztaty, kt·re odbywajŃ siň  w tym roku cieszŃ siň 

duŨym zainteresowaniem? Same chciağyŜmy siň zapisaĺ 

na warsztaty z Teatrem Novogo Fronta i na liŜcie byğy 

tylko trzy osobyé 

Jest jeszcze druga lista ï uczestnik·w z warsztatu teatralne-

go, wiňc wszystkich w sumie bňdzie okoğo 12 os·b. To jest 

festiwal interdyscyplinarny, wiňc musimy zaprosiĺ ludzi z 

kaŨdej dziedziny. SiğŃ rzeczy na warsztacie teatralnym jest 

mniej os·b niŨ podczas festiwalu teatralnego, poniewaŨ mu-

simy obsadziĺ kaŨdŃ dziedzinň. Wszyscy, kt·rzy przyjeŨdŨa-

jŃ na danŃ sekcjň, biorŃ w niej udziağ. Nie idziemy na iloŜĺ, 

chcemy dziağaĺ w duchu festiwalu interdyscyplinarnego. 

KaŨdy moŨe siň tutaj jakoŜ podszkoliĺ. Kiedy mamy  do 
dyspozycji powiedzmy 200 miejsc, to z kaŨdej dziedziny 

moŨemy zaprosiĺ ograniczonŃ liczbň  os·b. Mniej wiňcej tak 

to wyglŃda. 

W tym roku FAMA ma akcentowaĺ swojŃ ulicznoŜĺ, wy-

chodziĺ do ludzi. Jak to ma konkretnie wyglŃdaĺ, skoro 

pierwszego dnia festiwalu miasto nie jest w og·le oplaka-

towane? 

Miasto nie jest oplakatowane, poniewaŨ plakaty dojechağy 
dzisiaj. Dzisiejszy dzieŒ byğ organizacyjny, na FAMIE zaw-

sze pierwszy dzieŒ jest dniem przyjazd·w. Niezbyt wiele 

moŨna w tym dniu zrobiĺ. MoglibyŜmy zaczynaĺ festiwal w 

niedzielň, Ũeby w poniedziağek ruszyĺ peğnŃ parŃ, ale to wiŃ-

zağoby siň z tym, Ũe musielibyŜmy zapğaciĺ dodatkowe pie-

niŃdze za noclegi. DecydujŃ wiňc wzglňdy oszczňdnoŜcio-

we. Poniedziağek to czas na rozgrzewkň, plakaty stopniowo 

bňdŃ wieszane. Ludzie, kt·rzy przyjeŨdŨajŃ na festiwal wie-

dzŃ co i gdzie majŃ robiĺ, program jest dostňpny, a od jutra 

wszystko bňdzie siň rozkrňcağo. 

Skoro festiwal ma wychodziĺ na ulice, to powinien jed-

nak docieraĺ do innych, nie tylko do ludzi, kt·rzy znajŃ 

program. Czy przez to, Ũe plakaty bňdŃ dopiero rozwie-

szane, nie jest juŨ trochň za p·Ŧno? 

JeŜliby pojawiğyby siň dwa dni temu, to do dzisiaj juŨ by ich 

nie byğo w świnoujŜciu widaĺ, byğyby zaklejone. Wieszanie 

ich wczeŜniej nie ma wiňc najmniejszego sensu. Wszystkie 

miejsca festiwalowe sŃ bardzo otwarte na ludzi, Muszla 

Koncertowa jest na przykğad takŃ naturalnŃ scenŃ, gdzie 
przychodzi kaŨdy. Przy organizacji trzeba wziŃĺ pod uwagň 

specyfikň miasta i czas. To nie jest taki festiwal, na kt·ry 

ludzie przyjeŨdŨajŃ specjalnie, Ũeby go zobaczyĺ. Tu jest 

uzdrowisko, wiňc kierujemy go do os·b, kt·re w danym 

momencie sŃ w świnoujŜciu.  

MyŜlimy przyszğoŜciowo 
Rozmowa z AlicjŃ SawickŃ, DyrektorkŃ ProgramowŃ festiwalu FAMA 

FAMA ma profil warsztatowy, to jest festiwal dla uczestnik·w, 

po to, Ũeby oni mogli siň tutaj sprawdzaĺ, pokazaĺ - to jest pod-

stawowy cel. Nie narzekamy na frekwencjň podczas prezenta-

cji. 

Jak mieszkaŒcy świnoujŜcia odnoszŃ siň do festiwalu? Czy 

gğosy pozytywne i negatywne sŃ zr·wnowaŨone?  

Moje ulubione pytanie (Ŝmiech). Gdybym brağa pod uwagň 

wszystko to, co jest wypisywane w komentarzach na Ŝwinouj-

skich portalach internetowych, to stwierdziğabym, Ũe nie ma 

sensu organizowaĺ FAMY i zwinňğabym ten interes. Ale z dru-

giej strony: jeŜli ktokolwiek moŨe wrzuciĺ sw·j siňgajŃcy po-

ziomu rynsztoka komentarz anonimowo, to moŨe nie naleŨy siň 

tym przejmowaĺ? MyŜlň, Ũe te osoby, kt·re sŃ zainteresowane 

formuğŃ festiwalu, korzystajŃ z niego i cieszŃ siň nim. PrzyjeŨ-

dŨajŃc na FAMŇ od 2001 roku muszň zauwaŨyĺ, Ũe jest grono 

os·b, kt·rych ulubionym zajňciem jest narzekanie na wszystko, 

co siň tutaj dzieje. Nie m·wiň, Ũe sŃ to mieszkaŒcy świnouj-

Ŝcia, ale osoby, kt·re anonimowo wypowiadajŃ siň na lokal-

nych portalach. Nie sŃdzň, Ũeby to byğa jakaŜ reprezentatywna 

grupa.  Moja wypowiedŦ dotyczy wyğŃcznie ludzi, kt·rzy ko-

mentujŃ festiwal na Ŝwinoujskich portalach. 

W zeszğym roku dochodziğo do takich paradoks·w, Ũe z jednej 

strony ludzie na portalach chcieli, Ũeby FAMA byğa jednocze-

Ŝnie gğoŜna i cicha, Ũeby na przykğad byğy plakaty, bo nikt nie 

wie, co siň odbywa i gdzie iŜĺ i Ũeby ich nie byğo, bo robi siň 

przez nie Ŝmietnik w mieŜcie. W zeszğym roku wpadğam w 

paranojň, bo chciağam wszystkich uszczňŜliwiĺ, ale kiedy po 

czasie spojrzağam na to wszystko z boku, stwierdziğam, Ũe to 

jest nie do zrobienia. Staram siň dostosowywaĺ do gğos·w 

mieszkaŒc·w świnoujŜcia, wğadz miasta i os·b takich jak Da-

rek Kryszczak, Andrzej Paweğczyk, Sğawek RoszczyŒski. Os·b 

kt·re tu ŨyjŃ i majŃ pojňcie na temat tego, co tutaj moŨna by 

zrobiĺ. MoŨe warto zorganizowaĺ debatň z mieszkaŒcami świ-

noujŜcia? Tylko nie wiem, czy kt·raŜ z tych os·b, kt·re wie-

szajŃ psy na festiwalu odwaŨyğaby siň zabraĺ gğos, bo wtedy 

musiağaby pokazaĺ swojŃ twarz. W wiňkszych miastach takie 

negatywne gğosy ginŃ i w og·le nie sŃ brane pod uwagň, w 

mağym ï siğa pojedynczego gğosu roŜnie. 

Nie narzekamy na frekwencjň, a jej nie zapewniajŃ wyğŃcznie 

uczestnicy, bo majŃ teŨ swoje zajňcia i niejednokrotnie nie sŃ w 

stanie chodziĺ na to, na co by chcieli. MuszŃ siň zajmowaĺ 

swoim projektem, swoimi warsztatami.  SŃ wiňc w świnoujŜciu 

ludzie, dla kt·rych to, co proponujemy, jest atrakcyjne. 
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MyŜlimy przyszğoŜciowo (c.d.) 

Czy media og·lnopolskie interesujŃ siň festiwalem? 

Dziennikarze sŃ obecni na miejscu przez wszystkie dni i 

relacjonujŃ wydarzenia? 

Tak! Byli tu przed chwilŃ (Ŝmiech).  Dzisiaj na przykğad mia-

ğam rozmowň na Ũywo z Programu Trzeciego Polskiego Ra-

dia.  Patronat medialny sprawuje Polskie Radio  Euro oraz 

Polskie Radio Szczecin. Odwiedza nas Telewizja świnoujska 

i Telewizja SzczeciŒska. W zwiŃzku z patronatem Przekroju 

tam r·wnieŨ pojawi siň tekst o festiwalu. 

Ale czy w ŜwiadomoŜci przeciňtnego Polaka istnieje FA-

MA? Czy raczej w mediach informacje o niej pojawiajŃ 

siň na marginesie innych wydarzeŒ? 

To nie jest festiwal dla medi·w czy opinii publicznej. Gdy-

byŜmy przeprowadzağy tň rozmowň na koniec festiwalu, to 

zrozumiağybyŜcie, o czym m·wiň.  My staramy siň docieraĺ 

do tych, z myŜlŃ o kt·rych tworzymy ten festiwal. Ale nie  

jest teŨ tak, Ũe zamykamy siň we wğasnym gronie. Rozgğos 

nie jest tym, na czym nam w pierwszej kolejnoŜci zaleŨy. 

Choĺ oczywiŜcie on teŨ byğy pozytywem. Dysponujemy tak 

mağym budŨetem, Ũe nie starcza nam siğy i pieniňdzy na za-

trudnienie dodatkowej osoby, kt·ra zajňğaby siň nagğoŜnie-

niem tego wszystkiego. Wolimy, majŃc okreŜlonŃ iloŜĺ pie-

niňdzy i ludzi, skupiĺ siň na sprawach merytorycznych. Do-

brze, gdy o festiwalu jest gğoŜno, sŃ z tego korzyŜci w postaci 

wiňkszej liczby sponsor·w, ale w obecnej chwili nie jeste-

Ŝmy tego w stanie osiŃgnŃĺ. 

Mnie zaleŨy na podtrzymaniu festiwalu o kilkudziesiňciolet-

niej tradycji. Priorytetem jest, Ũeby zachowaĺ ducha FAMY. 

Chcň iŜĺ w tň stronň, bo gdyby skomercjalizowaĺ to wyda-

rzenie, to musielibyŜmy poŜwiňciĺ na to mn·stwo energii, 

kt·rŃ lepiej spoŨytkowaĺ na kwestie merytoryczne. 

JeŜli mowa o kwestiach pieniňŨnych: organizatorzy wielu 

festiwali skarŨŃ siň na problemy finansowe zwiŃzane z 

kryzysem gospodarczym. Czy dotknŃğ on r·wnieŨ FA-

MŇ? 

Nie, jest lepiej niŨ w zeszğym roku.  Widocznie u nas przez 

ostatnie dwa lata byğo tak fatalnie, Ũe teraz juŨ jesteŜmy od-

porni na wszelkie kryzysy. Aczkolwiek Ministerstwo Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego nie zechciağo dofinansowaĺ tego 

wydarzenia. 

Jaki jest stosunek liczby zgğoszeŒ do liczby uczestnik·w 

FAMY?  

Mn·stwo os·b zgğasza siň na przeglŃdy regionalne. Trzydzie-

Ŝci procent z nich nie nadaje siň do niczego. CzňŜĺ to propo-

zycje dobrej jakoŜci, ale nie mieszczŃ siň w naszych moŨli-

woŜciach finansowo-organizacyjnych. Na festiwal przyjeŨ-

dŨa ostatecznie niespeğna 1/3 os·b zainteresowanych uczest-

nictwem. 

 

O co najczňŜciej pytajŃ organizator·w FAMY dziennika-

rze? 

ĂDlaczego zmieniliŜcie nazwň festiwalu?ò Nie, nie zmienili-

Ŝmy nazwy, tylko dodaliŜmy mu hasğo rozwojowe  

ĂMiňdzynarodowy Kampus Artystycznyò. Nie funkcjonuje 

nazwa Festiwal Artystyczny MğodzieŨy Akademickiej FA-

MA Miňdzynarodowy Campus Artystyczny, bo nie miağoby 

to sensu. Nie rezygnujemy z dotychczasowej nazwy, tylko jŃ 

pomijamy, bo znajŃ jŃ wszyscy. Obecna nazwa odnosi siň do 

strony, w kt·rŃ chcemy zmierzaĺ z roku na rok. MyŜlimy 

przyszğoŜciowo. 

Dziennikarze pytajŃ teŨ o program: Ăna co warto siň wy-

braĺ?ò  Wtedy podajň na co, ale myŜlň, Ũe tak naprawdň na 

wszystko.  Nie bňdň reklamowaĺ i sprzedawaĺ ani festiwalu, 

ani jego uczestnik·w. KaŨdy musi wziŃĺ program i zobaczyĺ 

co go interesuje. Mam nadzieje trafiĺ na odbiorc·w, kt·rzy to 

wiedzŃ. 

Dziňkujemy za rozmowň. 

Rozmawiağy KaŜki: PiwoŒska i PlebaŒczyk 

Alicja Sawicka (za zdjňciu z maskotka wykonanŃ w ramach projektu 

Famaterie student·w ASP z Poznania); fot. Paweğ Dudko 
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Pierwszy wiecz·r 

Jazz Club Centrala stağ siň miejscem wszystkich poniedziağ-

kowych wydarzeŒ FAMY. PoczŃtek festiwalu byğ bardzo 

muzyczny. Opr·cz zapowiadanych zdarzeŒ pojawiğy siň tak-

Ũe niespodzianki.  

Po godzinie 21  rozpoczŃğ siň ĂSynkretyzmò - wystňp Micha-

ğa Kowalskiego. Przez okoğo godzinň w Centrali rozbrzmie-

wağy intrygujŃce elektroniczne dŦwiňki tworzone na Ũywo 

przez chğopaka ubranego w jasny prochowiec. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Michağ Kowalski, fot. Tomasz Stokowski 

Nastňpnie swoje umiejňtnoŜci zaprezentowağ Karol Wilko-

szewski. Grağ na bňbnach, ale podzieliğ siň takŨe swojŃ wie-

dzŃ. Z pasjŃ opowiadağ o rytmie uzupeğniajŃc swoje wywody 

obrazami z rzutnika. 

 

Karol Wilkoszewski, fot. Tomasz Stokowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Karol Wilkoszewski, fot. Tomasz Stokowski 

Potem nadeszğa kolej na prezentacjň muzycznŃ Trans - Man-

dali. Malwina Paszek przedstawiğa historiň lutni korbowej ï 

instrumentu pochodzŃcego z X ï XI wieku, wywodzŃcego 

siň najprawdopodobniej z Francji.  

Malwina Peszek, fot. Tomasz Stokowski 

Prelekcja byğa komentarzem do licznych slajd·w prezentujŃ-

cych wyglŃd r·Ũnych rodzaj·w lutni bŃdŦ osoby grajŃce na 

tym instrumencie. 

Problemem jednak stağo siň miejsce - klimatyczne i nastrojo-

we, ale utrudniajŃce odbi·r. Zgromadzona publicznoŜĺ nasta-

wiğa siň na dyskusje, niestety tak gğoŜne, Ũe uniemoŨliwiağy 

rozpoczňcie wystňpu bňbniarskiego, a potem cağkowicie za-

gğuszağy sğowa Malwiny Paszek. Prelekcja artystki, choĺ cie-

kawa, zaprezentowana przed p·ğnocŃ nie byğa w stanie zain-

teresowaĺ ludzi z Centrali. 

Wioleta Rybak 
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 FAMA - IMPREZY TOWARZYSZłCE 

Hasğem tegorocznej FAMY jest wyjŜcie na ulicň i dotarcie do 

jak najliczniejszego grona odbiorc·w. Aby promowaĺ festi-

wal, organizatorzy poszerzyli program o imprezy towarzyszŃ-

ce, skierowane nie tylko do uczestnik·w, ale r·wnieŨ do 

mieszkaŒc·w świnoujŜcia i turyst·w przebywajŃcych na tere-

nie miasta. 

WŜr·d programu towarzyszŃcego znalazğy siň takie inicjatywy 

jak FAMA Dzieciom, FAMA Sport, FAMA Cafe i ĂTrzeci 

Brzegò. Pierwszy z punkt·w programu jest skierowany do 

najmğodszych, ma na celu zaktywizowanie i organizacjň czasu 

dzieciom przebywajŃcym na terenie świnoujŜcia. WŜr·d za-

planowanych atrakcji znalazğy siň gry i zabawy pod hasğem 

ĂWyginam Ŝmiağo ciağoò, olimpiada oboz·w i kolonii, familia-

da dla najmğodszych, konkurs muzyczny Ăśpiewaĺ kaŨdy mo-

Ũeò, a takŨe rajd. Projekt rozpoczyna siň we wtorek o godzinie 

16, kiedy to uczestnicy bňdŃ budowaĺ na plaŨy napis FAMA, 

a koŒczy 28 sierpnia wydarzeniem ĂPociŃgiem przez świnouj-

Ŝcieò, czyli kolorowaniem wagon·w przygotowanych wcze-

Ŝniej przez organizator·w. Uwaga! Najciekawsze projekty 

zostanŃ nagrodzone.  

Wszystkie imprezy, poza olimpiadŃ kolonii (boisko OSIR), 

bňdŃ miağy miejsce w turystycznym centrum świnoujŜcia czy-

li na promenadzie (familiada i ĂPociŃgiem przez świnouj-

Ŝcieò), w Muszli Koncertowej (konkurs muzyczny) i na plaŨy 

(pozostağe akcje).  

Wydarzenia odbywajŃce siň poza programem gğ·wnym skie-

rowane sŃ takŨe do dorosğych. W ramach FAMY Sport 15 i 16 

sierpnia odbyğ siň Turniej o PlaŨowy Puchar Polski w Piğce 

Rňcznej Kobiet i MňŨczyzn, zorganizowany przez ZwiŃzek 

Piğki Rňcznej.  

W rozgrywkach udziağ wziňğo szeŜĺ zespoğ·w mňskich i 

piňĺ kobiecych. Puchary powňdrowağy do druŨyn: mňskiej 

ĂDamy radňò z Inowrocğawia i kobiecej ĂProcentkiò z Wro-

cğawia. To jednak nie wszystko, dla zainteresowanych spor-

tem przygotowano takŨe zajňcia z jogi, kt·re odbňdŃ siň w 

dniach 19 ï 21 i 27 ï 28 rano (poczŃtek w dniach 19 i 20 o 

godzinie 9.00, kolejne dni ï 10.00) na dziedziŒcu Oflagu.  

Od wtorku zaprasza wszystkich funkcjonujŃca w Miejskim 

Domu Kultury FAMA Cafe, miejsce, w kt·rym uczestnicy 

przy kawie lub herbacie bňdŃ mogli zapoznaĺ siň ze szcze-

g·ğowym programem festiwalu, podyskutowaĺ o bieŨŃcych 

wydarzeniach. 

Wydarzeniem Ăniezwyczajnymò tegorocznej FAMY bňdzie 

teŨ czwartkowy ĂTrzeci Brzegò czyli Reminiscencje Festi-

walu Filmu i Sztuki ĂDwa Brzegiò. Uczestnicy festiwalu 

bňdŃ mogli obejrzeĺ kr·tkometraŨowe filmy polskie i zagra-

niczne, kt·re weszğy do kin w minionym roku, ale nie znala-

zğy siň na szczycie ranking·w popularnoŜci.  

Miejmy nadziejň, Ũe program towarzyszŃcy sprawi, Ũe FA-

MA dotrze do wiňkszej iloŜci os·b i zachňci mieszkaŒc·w i 

turyst·w takŨe do uczestnictwa w gğ·wnych wydarzeniach 

festiwalu.  

 

Barbara Pikula 

 

 

Michağ Kowalski: FAMA jest dla mnie czymŜ, co siň dziağo, jak mnie jeszcze nie byğo  na tym Ŝwiecie. Zawsze chciağem wziŃĺ w 

niej udziağ, zawsze to byğo fajne. W tym roku siň udağo tak bardziej aktywnie! Fama ï Festiwal Artystyczny MğodzieŨy Akademic-

kiej: jestem studentem, jest to festiwal artystycznyé  ChociaŨ wolağbym, Ũeby to inni okreŜlali mnie artystŃ, a nie ja sam siebie. 

MyŜlň, Ũe siň wpasowujň w charakter cağego festiwalu.  CiňŨko jest oceniĺ ten festiwal, bo jest nas sporo w tym mieŜcie, kaŨdy ma 

swoje subiektywne zdanie. Nie chciağbym siň za kogoŜ wypowiadaĺ. OsobiŜcie oceniam pozytywnie. Jest inaczej niŨ kilka lat te-

mu, ale to nie znaczy gorzej. 

Czğonek zespoğu WHO KNOWS?! FAMA wydaje siň byĺ Ŝwietnym, niekomercyjnym festiwalem. To szansa dla mğodych zespo-

ğ·w na pokazanie siň szerszej publicznoŜci. Chcemy wğaŜnie z zespoğem spr·bowaĺ swoich siğ, pokazaĺ siň tutaj. 

Kabaret Trupa Stypa Jestem dŦwiňkowcem jednego z kabaret·w. I stwierdziğam, Ũe skoro jest impreza nad morzem, z zakwatero-

waniem, to czemu by nie przyjechaĺé (Ŝmiech)  

Dominika Ğapka Jestem juŨ drugi raz. W zeszğym roku przyjechağam dziňki mojemu koledze, Ğukaszowi MaŒczykowi, kt·ry 

zajmowağ siň warsztatami literackimi i mnie przyjŃğ. A w tym roku jestem ze swoim projektem, razem z mojŃ kumpelŃ. 

Ğ.A.P.C.Z.A.T to siň nazywa. é. Dziwne jest to ï sama siň z tego Ŝmiağam ï Ũe jestem z Krakowa, a wiňkszoŜĺ znajomych stam-

tŃd spotykam w świnoujŜciu. Przez cağy rok nie mamy czasu, Ũeby ot tak siň spotkaĺ. Wydaje mi siň, Ũe tutaj przyjeŨdŨa kaŨdy z 

czymŜ ciekawym. Brakuje tylko interakcji, Ũeby z kaŨdego wycisnŃĺ z siebie to, co najlepsze. Wydaje mi siň, Ũe jest jeszcze wiele 

takiego potencjağu, kt·ry nie jest do koŒca wykorzystany. Byĺ moŨe dlatego, Ũe to jest tak duŨa impreza i trudno to jest tak w cağo-

Ŝci zorganizowaĺ. 

Marta Gağňzka Zacznijmy od tego, Ũe pojechağam na przesğuchania regionalne i do koŒca jeszcze nie  wiedziağam, co tam w og·le 

bňdzie siň dziağo. Regulamin nie byğ na tyle klarowny, Ũebym wszystko zrozumiağa od razu. A skusiğo mnie to, Ũe opiekunem mojej 

klasy, czyli klasy wokalnej, jest Anna SerafiŒska, z kt·rŃ bardzo bym chciağa chociaŨ chwilň popracowaĺ. I to byğ gğ·wny pow·d.  

Opr·cz tego oczywiŜcie sğyszağam o atmosferze tutaj. O tym, Ũe jest bardzo miğo, sympatycznie, nie ma jakiegoŜ duŨego ciŜnienia, 

nie czuje siň jakiejŜ wielkiej konkurencji,  tylko wğaŜnie w takiej miğej atmosferze moŨna troszkň podszkoliĺ sw·j warsztat. 

 

Monika Szczepan 

O to, czym jest dla uczestnik·w FAMA oraz o powody przyjazdu na festiwal zapytağam artyst·w.  
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W tym roku zaproszono goŜci z Ukrainy, Czech, Sğowacji i 

Wňgier. FAMA ma na trwağe zapisaĺ siň mapie europejskich 

imprez. Przez dwa tygodnie zobaczymy ponad 100 wydarzeŒ 

artystycznych, w kt·re zaangaŨowağo siň okoğo 350 uczestni-

k·w.  

Na wysokim poziomie utrzymane bňdŃ warsztaty szkolenio-

we, prowadzone m.in.: przez Wğodzimierza Pawlika, Tomasza 

Sikorň, Ryszarda Borowskiego. 

- FAMA to miejsce konfrontacji tw·rczej, to moŨliwoŜĺ reali-

zacji projekt·w, jej celem jest integracja Ŝrodowiska artystycz-
nego. FAMA to festiwal gwiazd jutra ï zaznaczajŃ organizato-

rzy. 

DziŜ oficjalne otwarcie, o godz. 21.30 w Muszli Koncertowej 

podczas koncertu ĂKind of  blueò zagrajŃ Nail Quartet, Fusio-

nator, Wind Mark Trio, goŜciem specjalnym bňdzie Wğodzi-

mierz Pawlik. 

Jolanta GoŦdzik 

Miňdzynarodowa FAMA  
Tegoroczna FAMA odbywa siň pod hasğem Miň-

dzynarodowego Kampusu Artystycznego ï pod-

kreŜlali, na wczorajszej konferencji prasowej w 

Jazz Clubie Centrala, organizatorzy festiwalu 

Co z tŃ FAMł? 

FAMA. Miňdzynarodowy Kampus Artystyczny, festiwal r·Ũ-

norodnej tw·rczoŜci studenckiej - muzyki, teatru, filmu, litera-

tury i wielu innych dziedzin. PrestiŨowa impreza, odbywajŃca 

siň po raz 39. Regionalne eliminacje trwağy od marca do 

czerwca, 17. sierpnia zaŜ rozpoczŃğ siň festiwal w świnoujŜciu 

ï nadmorskiej, malowniczej miejscowoŜci odwiedzanej przez 

turyst·w z cağego Ŝwiata. Czego siň spodziewaĺ na kampusie? 

ï zastanawia siň kaŨdy z uczestnik·w FAMY. 

Program imprezy, kt·ry moŨemy poznaĺ na stronie interneto-

wej, duŨo wyjaŜnia, ale nie zaspokaja w peğni naszej ciekawo-

Ŝci. Wiadomo, Ũe na festiwalu usğyszymy wiele zespoğ·w mu-

zycznych, zobaczymy przedstawienia grup teatralnych i kaba-

retowych, pobawimy siň na imprezach w klubach. WŜr·d 

uczestnik·w tegorocznego campusu niekt·rzy brali juŨ udziağ 

w festiwalu i wiedzŃ, czego powinni siň spodziewaĺ, co oczy-

wiŜcie nie znaczy, Ũe w tym roku nic ich nie zaskoczy. Wiňk-

szoŜĺ to jednak niedoŜwiadczeni debiutanci. 

ArtyŜci nie znajŃ siň zbyt dobrze. PrzypuszczajŃ zapewne, Ũe 

bňdŃ mieli do czynienia z profesjonalistami. Z jednej strony 

bňdŃ z nimi konkurowaĺ i walczyĺ o nagrody, z drugiej zaŜ -  

podejmŃ wsp·ğpracň i uzyskajŃ od nich pomoc. Chyba kaŨdy 

artysta ma nadziejň, Ũe wypadnie jak najlepiej przed licznŃ 

publicznoŜciŃ. Mimo Ũe przygotowujŃ siň do wystňpu od daw-

na, tremy zapewne nie uda siň uniknŃĺ. Wkr·tce wszyscy 

przekonajŃ siň, czy speğniŃ siň ich nadzieje, a obawy okaŨŃ siň 

uzasadnione. 

Na szczňŜcie nie ma zbyt wiele czasu na emocje. Trzeba prze-

cieŨ ciŃgle ĺwiczyĺ i dopracowaĺ kaŨdy szczeg·ğ swojego 

wystňpu. JeŜli nie trenujemy, moŨemy zwiedziĺ świnoujŜcie, 

kt·re oferuje nam wiele r·Ũnorodnych atrakcji. ŧal teŨ nie 

zawrzeĺ nowych znajomoŜci z artystami, przybyğymi do świ-

noujŜcia i otwartymi na integracjň.  Jednego wiňc moŨna byĺ 

pewnym ï tego, Ũe nie bňdziemy siň tu nudziĺ. 

 

Wojciech Straszewski 

 

Wojtek jest zwyciňzcŃ warszawskich eliminacji FAMY  

[inf. red.] 

Z cyklu Okiem Mğodego Artysty 

Konferencja prasowa, fot. Tomasz Stokowski 
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